
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. august 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 40 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 40:  

”Hvilke initiativer vil ministeren tage for at få patienterne væk fra hospitalsgangene?” 

 

Svar: 

Regeringen tager udfordringer med overbelægning meget alvorligt. For overbelæg-

ning kan betyde, at patientsikkerheden forringes, da omstændighederne kan gøre det 

svært at udføre den bedst mulige behandling, og i værste fald kan det føre til fejl.  

 

Som det fremgår af den politiske forståelse mellem regeringen, Radikale Venstre, SF 

og EŶhedslisteŶ ”Retfærdig retŶiŶg for DaŶŵark”, vil regeriŶgeŶ iŶvitere til forhaŶd-
linger om en sundhedsaftale.  

 

Med en sundhedsaftale vil regeringen blandt andet prioritere at sikre bedre forhold 

for patienter, at der uddannes og ansættes mere sundhedsfagligt personale, og at ar-

bejdsforholdene for personalet i sundhedsvæsenet forbedres, så der bliver mere tid 

til omsorg i sundhedsvæsenet.  

 

Prioriteringer som alle skal bidrage til, at patienter oplever, at der bliver taget hånd 

om dem, når de behandles på hospitaler eller i det nære sundhedsvæsen, og ikke 

mindst at der er plads til dem.  
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